
 

Debat verwarde personen 2 maart 2017 

Op 29 oktober 2015 schreef minister Schippers een brief over het plan van aanpak van het 

net geïnstalleerde ‘aanjaagteam verwarde personen’ aan de Tweede Kamer.  

Ik zou daar graag het volgende uit citeren:  

Citaat 1: ‘Het plan van aanpak draagt de titel: “Aandacht voor verwardheid, op weg naar een 

meer persoonsgerichte aanpak”. Het aanjaagteam heeft bewust gekozen om de 

problematiek van personen die verward gedrag vertonen vanuit de personen zelf te 

benaderen. Wat hebben personen die verward gedrag vertonen nodig en hoe kunnen deze 

personen zelf, de familie en professionals gezamenlijk komen tot een passende aanpak? Zo 

blijft het aanjaagteam weg van een ‘afvinklijst’ van algemene maatregelen. Maatwerk op 

lokaal niveau voor een meer persoonsgerichte aanpak is het uitgangspunt.’ 

Einde citaat 

Verder spreekt de brief over: toegang tot ondersteuning en zorg, ook voor niet-acute 

situaties. Maatwerk. Vroegsignalering. Informatie-uitwisseling. Acceptatie. De rol van de 

familie. 

De bedoeling was dat gemeenten in de zomer van 2016 zouden beschikken over een 

sluitende aanpak van ondersteuning en zorg voor personen die verward gedrag kunnen 

vertonen.  

Ik zal ter zake komen. GroenLinks constateert dat het college de opdracht van de minister 

niet heeft uitgevoerd zoals de bedoeling was.  

De vraag was namelijk wat personen die verward gedrag vertonen nodig hebben en hoe 

deze personen zelf met de familie en professionals gezamenlijk tot een passende aanpak 

kunnen komen. 

Is op die vragen nu een antwoord gekomen? Zijn personen die verward gedrag vertonen en 

hun familieleden hierop bevraagd?  

Nee, het rapport dat de Veiligheidsregio heeft opgeleverd bestaat uit een inventarisatie van 

het aanbod. Het gaat helemaal niet over de vraag, of over de opgave van ‘de verwarde 

persoon’. 

Uit het rapport blijkt dat er één ervaringsdeskundige is bevraagd en de Alzheimervereniging. 

Grote groepen ‘potentieel verwarde personen’ en hun familie zijn gewoonweg buiten 

beschouwing gelaten. Verslaafden, daklozen, mensen met neurologische aandoeningen, 

zoals epilepsie of NAH. Mensen met GGZproblematiek. 

En waar zijn de ervaringsdeskundigen op het gebied van mensen met een verstandelijke 

beperking? Speaking of which: wist u dat uit recente berichtgeving blijkt dat deze groep niet 

terecht kan bij de reguliere GGZinstellingen? En dat terwijl het risico op verward gedrag, of 

beter onbegrepen gedrag, bij deze groep extra groot is? 



 

De conclusie van GroenLinks is dat de betrokkenen zelf gewoonweg niet zijn bevraagd. Een 

blinde vlek die onze fractie eerder heeft benoemd in een debat over MeerWaarde.  

Wat voor ons ligt is daarom echt onvoldoende. Daarbij komt nog dat de conclusies die u trekt 

over huisvesting en schuldhulpverlening werden al benoemd in de brief van de minister. De 

tabel met de vergadercircuits in bijlage III is tenenkrommend, zeker in het licht van de 

opdracht die was meegegeven.  

En preventie? Toch een belangrijke aanbeveling uit de  2e tussenrapportage 'Samen verder 
doorpakken' van het aanjaagteam Verwarde Personen.  Maar in de nota staat hierover het 
volgende: ’In het budget 'Preventie OGGz' is rekening gehouden met eventuele incidentele 
uitgaven.’ 
 
De participatieraad heeft veel opmerkingen gemaakt, die onze fractie goed kan begrijpen. 
Daarop komt wat GroenLinks betreft niet een afdoende antwoord. 
 
De directeur Publieke Gezondheid van de Veiligheidsregio Kennemerland schrijft ‘Nu de 

eerste stap is gezet, vraagt de kanteling van de systeemwereld een wat langere adem.’ 

Systeemdenken, dat is precies wat u heeft gedaan. En dat was expliciet niet de bedoeling 

van de opdracht die u heeft gekregen. En ook past het niet bij wat de visie van de gemeente, 

verwoord in Werken vanuit De Bedoeling. 

Van GroenLinks krijgt de veiligheidsregio Kennemerland en het college een onvoldoende.  

De motie ‘Ontwarring volgens De Bedoeling’ die Groenlinks hierbij indient, beoogt dat er voor 

1 augustus een nieuw plan van aanpak aan de gemeenteraad wordt toegezonden, dat recht 

doet aan de maatschappelijke vraag die beantwoord moest worden: ‘Wat hebben personen 

die verward gedrag vertonen nodig en hoe kunnen deze personen zelf, de familie en 

professionals gezamenlijk komen tot een passende aanpak?’ 

 

 

 

 

achtergrond 
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